
Zápis z řádného zasedání kolegia děkana  
Fakulty filozofické Univerzity Pardubice 

ze dne 22. listopadu 2021 
 
Přítomni: 
PhDr. Bianca Beníšková, Ph.D.; doc. Mgr. Šárka Bubíková, Ph.D.; doc. Mgr. Tomáš 
Hejduk, Ph.D.; Mgr. Kateřina Keplová; PhDr. Miroslav Kouba, Ph.D.; Mgr. Ondřej Krása, 
Ph.D.; doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.; Ing. Jaroslav Myslivec, Ph.D.; Mgr. Irena Reimannová, 
Ph.D.; Mgr. Olga Roebuck, Ph.D., M. Litt.; PhDr. Ivo Říha, Ph.D.; Naděžda Tichá; prof. 
PhDr. Petr Vorel, CSc. 
 
Omluveni:  
PhDr. Adam Horálek, Ph.D.; Ing. Veronika Kovářová; prof. PhDr. Milena Lenderová, CSc.; 
doc. Mgr. Pavel Marek, Ph.D. 
 
Hosté: 
Ing. Iveta Němcová; Mgr. Šárka Nekvapil Jirásková, Ph.D.; PhDr. Lívia Šavelková, Ph.D. 
 
 
1. Informace děkana  
 
1/1 Covid – zatím nejsou aktuální informace týkající se zhoršující se situace od vedení 
univerzity. V dnešních dopoledních hodinách zasedá krizový štáb UPCE. Na základě 
vyjádření krizového štábu vydá p. děkan brzy nové opatření. VK mají v kompetenci 
přizpůsobit si výuku na katedře aktuální situaci s covidem/karanténami u svých AP a THP 
a domluvit se na případném home office příslušných pracovníků. Výuka ale musí prezenčně, 
nebo aspoň synchronně distančně pokračovat. Pokud by mělo dojít k plošnému přechodu 
ročníku na katedře do synchronní distanční výuky, musí o tom být děkan a p. proděkanka 
Reimannová informováni. 
P.S. Informace z večera 22. 11.: 23. 11. bude vydáno Opatření rektora k testování 
zaměstnanců, podle něj bude upraveno a vydáno opatření děkana. 
 
1/2 Vědecká rada FF – zasedala dne 16. 11. distanční formou. Na programu byl jediný bod, 
a to změna garanta doktorského studijního programu Filosofie/Philosophy (místo doc. 
Prázného je navržen jako garant doc. Beran). Z 28 členů bylo přítomno 20 členů, z nichž 
19 členů hlasovalo pro změnu garanta. Rada pro vnitřní hodnocení, která musí tuto věc také 
projednat, zasedá v polovině prosince. Pokud RVH návrh schválí, proběhne odvolání doc. 
Prázného a jmenování doc. Berana. 
 
1/3 Nový docent na filosofii dr. Grygar, dne 15. 11. úspěšně absolvoval řízení na 
Západočeské univerzitě v Plzni. Gratulujeme. 
 
2. Informace proděkana Hejduka 
 
2/1 IGA: a) je třeba dbát na dočerpání projektů (historie, filosofie, religionistika); 

b) potvrzeno, že i příští rok bude IGA vyhlášena ve stejné podobě jako v posledních letech. 

 
2/2 Erasmus mobility 
- Výzva 2019 – grant z r. 2019 bude vyčerpán do konce r. 2021; 
- Výzva 2020 – plán udělat celkem 150 mobilit, trvá do r. 2023, ale plánujeme dočerpat do 
r. 2022 
- Výzva 2021 – začneme čerpat po vyčerpání V2020 
 
Co se týče r. 2022 – je třeba na fakultách zvážit optimální počty výjezdů. Primárně se 
v roce 2022 budou realizovat výjezdy ze starší výzvy – tzn. nejprve nedočerpaná výzva 



2020. I proto fakulty mají nahlásit optimalizované počty, tj. co je pro fakultu vhodné realizovat 
v AR 2022/2023 (= výjezdy se uskuteční převážně v r. 2023). Hodnotíme, zda jsou 
optimalizované počty z roku 2019 (FF nahlásila 25 míst na výjezdy akademiků) stále 
relevantní, zvláště s ohledem na přesunuté mobility z předchozích výzev a celkovou kapacitu 
fakult. Prosím vedoucí kateder nahlásit, zda u nich na katedře/ústavu odhadují snížené či 
zvýšené počty mobilit do 3. 12. Pokud neočekávají velké změny proti realizacím 
z předchozích let, není třeba podávat žádnou zprávu. 

 
3. Informace proděkanky Bubíkové 
 
3/1 Zasedání asociace děkanů filozofických fakult – proběhlo ve dnech 18. a 19. listopadu. 
Jednalo se o problematice hodnocení vědy v humanitních oborech a na to navázané 
financování FF. Z jednání vzejde prohlášení.  
Prof. Vorel podal bližší informace. Filozofické fakulty by se měly zásadně bránit 
nastavenému hodnocení v M2. Děkani a ředitelé humanitních ústavů AV ČR by měli zaslat 
dopis, ve kterém žádají, aby oborový panel pro humanitní vědy vypracoval jinou metodiku 
pro získání dat do M2 (WoS nelze použít). Děkani a ředitelé by se měli pokusit navrhnout 
metodiku získávání dat. Prod. Bubíková potvrdila, že na zasedání taková diskuse proběhla 
a prohlášení se připravuje; stejně jako návrh pracovní skupiny pro navržení takové metodiky. 
 
3/2 GAČR – čerpání grantů je pod kontrolou, je více méně hotové. Pochvala nejen pro 
řešitelé grantů, ale i pro Martinu Kleinovou, která je nápomocná s čerpáním. Problém je 
pouze s dodáním objednaných knih, budeme zjišťovat podrobnosti u vedení knihovny. 
 
3/3 Nové nástroje podpory VaV na intranetu pod záložkou akademické činnosti/vědecko-
výzkumná činnost. https://zamestnanci.upce.cz/akad-cin/vedeckovyzkumna.html. 
 
3/4 Během týdne až 14 dnů by měly být vyhlášené výsledky letošních soutěží o projekty 
GAČR. 
 
3/5 ERC projekt prof. Lippitta ve spolupráci s dr. Pacovskou postoupil do druhého kola 
hodnocení. Automaticky znamená nárok na financování ERC (ČR) na dva roky.  
 
3/6 Převod vědeckých peněz stále není vyřešen. 
 
4. Informace proděkana Říhy 
 
4/1 Interní rozvojový fond  
- IRF 2021 – za FF bude splněno a dočerpáno (poděkování Ing. Němcové), uzavírá se na 
konci listopadu. 
- IRF 2022 – bude vyhlášeno 1. 12.; případné tipy / nápady / potřeby z kateder prosím zasílat 
na Ivo.Riha@upce.cz do pátku 10. 12. 2021. Je třeba dávat nápady celofakultně využitelné. 
Projekt za FF nutno podat do 22. 12. 2021. 
 
4/2 Propagace aj.: 
- Gaudeamus Brno 23. – 26. 11. 2021 (FF UPa zastoupena, osobně přítomen ing. Pražák); 
- 1. 12. 2021 rozsvěcení vánočního stromu; 
- 10. 12. 2021 DOD – přípravy pokračují v součinnosti s katedrovými „styčnými důstojníky“. 
 
4/3 Výběrové řízení – začínáme sbírat podklady pro hromadné VŘ konané v zimním termínu 
– požadavky za katedry na místa nových AP s předpokládaným nástupem od 1. února 2022 
prosím posílejte paní Krpatové a v kopii dr. Říhovi do 6. 12. 2021 (v obvyklém formátu, tj. 
jednovětá charakteristika pracovní pozice, kvalifikační požadavky, výše úvazku); nutnost 
vypsání VŘ je třeba předem projednat s panem děkanem a s paní tajemnicí. 
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4/4 Ediční oddělení – přihlášky (spolu s hrubou verzí rukopisu) budoucích publikací do 
fakultního edičního plánu na rok 2022 nutno zaslat ing. Němcové do konce listopadu. Také 
zasílat publikace, které chcete posunout z r. 2021 do r. 2022.  
 
5. Informace proděkanky Reimannové 
 
5/1 Změny ve SP – dle Opatření rektora č. 10/2021 
V tuto chvíli nemáme stanoveny žádné pevné termíny pro podávání žádostí o změnu ve SP, 
a žádosti se tak podávají živelně – po měsících. 
Deadline pro garanty SP (zodpovídají za podání žádostí o změnu SP), které se budou týkat 
změn v LS 2021/2022, je 10. 12. 2021. Tyto žádosti půjdou v lednu na RSP, v únoru na 
RVH. 
 
Stanovení termínů pro další podávání žádostí o změnu ve SP: 

- Ideálně při kontrole SP před dalším akademickým rokem; 

- Žádosti na RSP odesílat Janě Horákové (v kopii paní proděkance) do 31. 3.; 

- Změny budou ve stagu provedeny na následující akademický rok. 

V případě, že se objeví nějaké změny při tvorbě požadavků na rozvrh na LS: 
- Stanoven 2. termín podávání žádostí o změny ve SP, a to do 30. 10.; 

- Opět žádosti odesílat emailem Janě Horákové (v kopii paní proděkance); 

- Změny budou ve stagu provedeny na LS aktuálního akademického roku. 

Shrnutí: stanoveny dva termíny za akademický rok, kdy bude možnost podávat žádosti 
o změny ve SP – 31. 3. a 30. 10. 
Změny je potřeba mít projednané před samotným rozvrhováním (jsou to podklady pro úpravy 
ve SP ve stagu, podklady pro tvorbu nových předmětů). Studentům bychom neměli 
zasahovat do studijních plánů v období, kdy už je dle nich vyučováno. 
 
6. Informace za tajemnici 
 
6/1 Dovolené – možnost převodu dle zákona je možná, ale pouze za splnění určitých 
podmínek: 
- lze požádat o převod max. 10 dnů (u THP i AP); 
- na tento převod není právní nárok, zaměstnavatel to schválit může, ale nemusí; 
- nebudeme schvalovat plošně, ale pouze v případě opodstatněného požadavku (1) a za 

podmínky, že tato dovolená bude vyčerpaná nejpozději do 31. 3. 2021 (2); 
- tyto požadavky budeme schvalovat opravdu jen výjimečně, doporučujeme dovolenou 

vybrat; 

- pokud takové požadavky budou, prosíme o zaslání na mail Veronika.Kovarova@upce.cz  
 
Dovolené je třeba zadat a schválit v systému do 7. 12. 
 
6/2 Odměny, které chcete dát do prosincové výplaty, je třeba dodat nejdéle do středy 24. 11. 
Vyúčtování dohod za prosinec nejdéle do 7. 12. 
Podrobný přehled Harmonogram uzávěrkových prací v příloze zápisu z kolegia. 
 
6/3 Očkování – pokračuje očkování v kampusu univerzity ve dnech 30. 11., 1. 12., 10. 12. 
a 15. 12. 2021. Termíny očkování je možné využít i pro třetí dávku očkování (vyčkejte SMS!). 
Další termín očkování univerzita plánuje na začátek roku 2022. Více informací je na 
intranetu: https://zamestnanci.upce.cz/ockovani-kampusu-univerzity-pokracuje  
 
7. Různé 
 
Mgr. Keplová – AS je plánován na 6. 12., zatím není žádný bod k jednání.  
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P. Tichá – na zvážení lednový státnicový termín, jestli ho zachovat či zrušit; VK promyslí do 
lednového zasedání KD. 
 
Dr. Šavelková – z ESPRA se podařilo nakoupit etnografické filmy. Máme zde jediné 
pracoviště vizuální antropologie pro bc. a mgr. studium v ČR. Soubor filmů je dostupný všem 
studentům na univerzitě.  
Zároveň prosí o pomoc ve fordu M6 uznávání filmů vizuální antropologie. 
 
Dr. Krása – mezinárodní konferenci Plato´s Phaedrus, která proběhla online ve dnech 3. – 5. 
listopadu, měla veliký úspěch, kolem stovky účastníků. Mezinárodní konference Death and 
Afterlife, která proběhla na pardubickém zámku, měla také velký úspěch. 
 
Dr. Myslivec – dotaz na vyhrazené parkování pro zaměstnance. Po jednání p. děkana 
s kvestorem není zatím žádné řešení. Vedení UPCE nechce omezit parkování pro studenty. 
Poloprázdné parkoviště pro zaměstnance se nachází u budovy FChT (na křížení ulic 
K Cihleně a K Rozvodně). Dostanete se a něj přes kartu zaměstnance.  
 
Dr. Nekvapil Jirásková – v Senátu ČR otevírá dnes výstavu doc. Marek – Pernštejnské ženy. 
Proběhne mezinárodní konference Karel Bonaventura Buquoy a jeho doba v Nových 
Hradech, kterou ústav spolupořádá (viz https://ff.upce.cz/karel-bonaventura-buquoy-jeho-
doba). 
 
Dr. Roebuck –poděkovala za organizaci a zdárný průběh promocí a sponzí. 
 
Dr. Beníšková – zda by šlo vyřešit zákaz kouření na schodišti a přilehlém okolí naší budovy. 
Již se několikrát řešilo, ale situace je stále stejná.  
 
Dr. Reimannová – na univerzitě, resp. zejména na budově EA, jsou neuspokojivé podmínky 
pro handicapované: např. špatný přístup do budovy, pouze jedna toaleta na celé budově EA, 
těžké protipožární dveře atd. Více řešit na rektorátní úrovni, akademickém senátu atd. 
 
 
Další kolegium je naplánováno na 13./21. 12., bude upřesněno na základě vývoje 
epidemické situace v Česku. 
 
 
 
Zapsala: Dita Jančaříková                                                      doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.  
V Pardubicích 22. 11. 2021                                                                       děkan 
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